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Milé sestry a bratia v Kristovi

Čítania dnešnej nedele rozprávajú o smrti a dnešnú nedeľu aj nazývame smrtnou nedeľou.

Zahaľujeme pri nej až do Veľkej Noci kríže, a niektorí veriaci sa aj sami odievajú do čiernej farby.

So smrťou sa už každý z nás stretol. Najmä smrť blízkeho človeka, ktorý patril do nášho života, sa nás

dotýka veľmi bolestne. V takých chvíľach cítime, že ani život, ani smrť nemôžu byť len vonkajším

faktom, ktorý nás necháva stáť bokom, akoby sme boli len netečnými pozorovateľmi. Vtedy si

uvedomujeme, že život nie je len niečím, čo tu je a v určitej sekunde prestáva byť. Vtedy si silnejšie

uvedomujeme, že smrť nie je len prirodzeným faktom, ktorý nastupuje v určitom okamihu života.

Najmä vo chvíľach smrti blízkeho človeka cítime, že život i smrť navzájom súvisia.

My kresťania hovoríme, že človek okrem tela má aj dušu. Vieme, ako je dôležité pre človeka, aby

pestoval aj život svojej duše. Základom je, aby sme našli to, čomu možno žiť a zároveň aj mrieť,

obetovať svoj život. Ak to človek nenájde, tak nežije naozaj, nežije naplno, je to skôr živorenie, aj keď

navonok by bol obklopený nadbytkom. Na druhej strane, ak to človek nájde, ak nájde zmysel svojho

života i smrti, jeho život tým získa dôstojnosť, hodnotu a cenu.

Dnes sme počuli evanjeliový príbeh o vzkriesení Lazára. Tento príbeh opisuje posledné, siedme veľké

znamenie Ježiša zachytené v Jánovom evanjeliu. Evanjelista týmto príbehom naznačuje, že skutočná

smrť vzniká až tam, kde je v človeku hriech, neviera, či nenávisť. Telesnú smrť naopak Kristus

prekračuje. Kristus svojim slovom kriesi aj v nás nový život, život ducha, vedie nás k tomu, aby sme

tento život nestratili. Kristus je začiatkom nového života v nás, my sa ho snažíme niesť ďalej. Aj my sa

stávame božími synmi a dcérami, ak tento život ducha chránime, rozvíjame. Dôležité je, aby sme sa

pritom usilovali si navzájom aj pomáhať.

Je taká skúsenosť, že život v plnosti, život, ktorý je preniknutý zmyslom, smrť nemôže ohroziť –

naopak: opravdivé duchovno sa zveľaďuje a prenáša sa, žije aj ďalej.

Dnešná nedeľa nás povzbudzuje, aby sme sa nebáli života, aby sme sa nebáli ani smrti. Aby sme

hľadali to, čo nášmu životu dáva zmysel i cenu. Len vtedy, ak nájdeme to, čomu možno žiť i mrieť,

nájdeme ten poklad, ktorý nič na tomto svete nemôže ohroziť.
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